
Protokół  Nr XLVII /2021 

z  sesji  Rady Miasta i Gminy Prochowice 

w   dniu   6 grudnia    2021 r. 

 

Pkt. 1) Otwarcie  sesji   i  stwierdzenie  prawomocności  obrad  sesji. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy Prochowice Maria Maćkowiak . Poinformowała, 

że  obrady  sesji   są  nagrywane  i  transmitowane. Sesja  zwołana  została na wniosek  Burmistrza 

MIG Prochowice (art.20 ust.3  ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  ( Dz.U.z 2021r. 

poz.741  z późn.zm). 

Na stan 15 radnych , w sesji   uczestniczyło  14 radnych .  Kworum  zostało  osiągnięte . 

Przewodnicząca  Rady MiG Prochowice Maria Maćkowiak stwierdziła kworum i Rada może 

podejmować prawomocne decyzje . Lista  obecności  stanowi  załącznik  nr 1 do protokołu.  

Przewodnicząca  Rady   powitała : 
Panią Alicję  Sielicką Burmistrz  MIG Prochowice , 
Panią  Dorotę  Kiełb  Sekretarza  Miasta  i Gminy Prochowice 
Panią Agnieszkę  Bryję Skarbnika Miasta i Gminy  Prochowice     
Pana  Jerzego Wackera   Kierownika Ref. Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej, 
Pana  Bolesława  Demeckiego  Kierownika Ref.  Inwestycji  i  Gospodarki Przestrzennej  
Radnych Rady MiG Prochowice  oraz  mieszkańców Miasta i Gminy Prochowice . 
 

Pkt 2) Zatwierdzenie  porządku  obrad . 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad  został upubliczniony,  jak również  
wszyscy  radni  otrzymali     porządek   obrad  na skrzynki  emailowe. 
 
Pani   Przewodnicząca   Rady Maria Maćkowiak   w imieniu  Pani Burmistrz na wniosek której 
zwołano sesję  , zawnioskowała  o wykreślenie z porządku obrad  sesji  projekt uchwały w sprawie 
zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Prochowice  na lata 2021-2030. 
 
Dla formalności P.Przewodnicząca zapytała o ewentualne uwagi , zapytania do zgłoszonych zmian  do  
porządku  obrad sesji .Wobec ich braku postawiła wniosek pod głosowanie. 
Wyniki głosowania  

status Ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO 0 0 % 



SIĘ 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła,  że w wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miasta i Gminy 
Prochowice   wykreśliła   z porządku  dziennego  sesji   projekt  uchwał  w sprawie      zmian w  
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Prochowice na lata 2021-2030 .  
 
 
Porządek dzienny sesji przedstawiał się następująco :  

1) Otwarcie  sesji  i stwierdzenie  prawomocności  obrad. 

2) Przyjęcie  porządku  obrad. 

3) Podjęcie  uchwały    w sprawie   zmian  w budżecie miasta i gminy Prochowice na 2021 r.  
4)  Zamknięcie   obrad sesji  . 

 
Punkt 1 i 2 porządku dziennego zrealizowano  jak wyżej .  
 
Pkt 3) Podjęcie  uchwał 
Radni przystąpili do  podjęcia uchwały . 
 
Skarbnik  MIG  Agnieszka  Bryja   odczytała projekt uchwały w sprawie   zmian  w budżecie miasta i 
gminy Prochowice na 2021 r.Zmiany w budżecie  polegają  na :  
 

Dokonuje się zmian w planie dochodów budżetu polegających na: 
 

Zwiększeniu dochodów gminy o łączną kwotę 203 910,00 zł z tytułu wyższych niż planowano 
dochodów z tytułu wpływów z: 

- najmu i dzierżawy składników majątkowych (r. 70005) o kwotę 77 000,00 zł; 

- podatku od czynności cywilnoprawnych (r. 75615) o kwotę 20 945,00 zł; 

- podatku od środków transportowych (r. 75616) o kwotę 12 087,69 zł; 

- z podatku od spadków i darowizn (r. 75616) o kwotę 37 500,00 zł; 
- z tyt. kosztów egzekucyjnych, opłaty komorniczej i kosztów upomnień (r. 75616) o kwotę 

4 062,22 zł; 

- odsetek od nieterminowych wpłat (r. 75616) o kwotę 4 051,25 zł; 

- rozliczeń za pobyt dzieci z innych gmin w przedszkolu prowadzonym przez gminę (r. 
80104) na łączną kwotę 29 023,23 zł; 

- rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych za pobyt w domu pomocy społecznej (r. 85202) o 
kwotę 6 685,72 zł; 

- wpływów z usług, w tym świadczonych dla podopiecznych oraz specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi świadczonymi poza miejscem 
zamieszkania (r. 85228) o kwotę 4 974,18 zł; 

- świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składek na 
ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego (r. 85502) o kwotę 7 
580,71 zł. 

Dokonuje się zmian w planie wydatków budżetu polegających na: 
 

1. Zwiększa się wydatki bieżące w rozdziale 90002 Gospodarka odpadami komunalnymi o łączną 
kwotę 550 000,00 zł na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami.  Pani 
Skarbnik  w tym miejscu  poprosiła o  poprawienie  tej  kwoty   w przesłanych projektach  uchwał  



gdyż wkradł się tam błąd ma być  550 000 zł a nie 550 000, 60 zł.  W związku z realizacją powyższego 
zadania dokonuje się zmian polegających m.in. na zmniejszeniu wydatków:  
-  z rozdz. 70005  kwota 25 290,00 zł; 
-  z rozdz. 90095 - kwota 134 000,00 zł; 
-  z rozdz. 90004 - kwota 34 000,00 zł; 
-  z rozdz. 92120 - kwota 25 000,00 zł; 
-  z rozdz. 75702 - kwota 14 000,00 zł; 
-  z rozdz. 92116 - kwota 14 000,00 zł; 
-  z rozdz. 80146 - kwota 10 300,00 zł; 
-  z rozdz. 85202 - kwota 36 000,00 zł; 
-  z rozdz. 85219 - kwota 18 000,00 zl: 
-  z rozdz. 85228 - kwota 12 000,00 zl: 
-  z rozdz. 85230 - kwota 5 700,00 zł; 
-  z rozdz. 85504 - kwota 1 800,00 zł; 

      
      
- z rozdz.  75095   kwota  1 300,00 zł 
-  z rozdz.  92695  kwota  14 700,00 zl. 

2.W planie wydatków budżetu dokonuje się zmian polegających na zmniejszeniu wydatków w r. 

60014 o kwotę 90.000,00 zł (pomoc finansowa dla Powiatu Legnickiego na realizację zadania pn.: 

„Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego w ciągu drogi nr 2179D w miejscowości Dąbie) oraz 

zmniejszeniu wydatków w r. 70005 o kwotę 10 000,00 zł (odszkodowania za grunty przejęte pod 

drogi) i przeznacza się uzyskaną kwotę 100 000,00 zł na zwiększenie dotacji podmiotowej (r. 92109) 

dla Prochowickiego Ośrodka Kultury i Sportu. 

3.Zwiększa się wydatki bieżące w rozdziale 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg z w kwocie 40 

000,00 zł przeznaczeniem na zakup energii. W związku z realizacją powyższych zadań dokonuje się 

zmian polegających m.in. na zmniejszeniu wydatków: 
 

- z rozdz. 01095 - kwota 10 000,00 zł; 

- z rozdz. 02001 - kwota   5 000,00 zł; 

- z rozdz. 75023 - kwota 24 000,00 zł; 

- z rozdz. 90004 - kwota   1 000,00 zł. 

4.W planach finansowych jednostek wprowadza się na wniosek dyrektorów szkół: SP Nr 1 w 

Prochowicach, SP Nr 2 w Prochowicach oraz SP w Dąbiu zmiany między działami (dz. 801, 854), 

rozdziałami (r. 80101. 80103, 85401, 80150) oraz paragrafami, w celu zabezpieczenia środków na 

bieżącą działalność jednostek. 
 
 

Ponadto w celu zapewnienia prawidłowego wydatkowania środków w ramach planu finansowego 
wydatków dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków: 

- Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Prochowicach na wniosek Dyrektora 
jednostki. Zmiana pomiędzy działami (z dz. 855 do dz. 852) kwota 4 000,00 zł; 

- Urzędu Miasta i Gminy Prochowice: 
 



 w obrębie działów: z 854 na dział 801 przeniesienie kwoty 500,00 zł, w sprawie przyznania 
dofinansowania na realizację projektu Rozwój kompetencji uczniów szkół podstawowych Gminy 
Prochowice; 

 zwiększa się wydatki w r. 60016 na zabezpieczenie środków w kwocie 14 000,00 zł na usunięcie 
awarii sieci burzowej w ciągu ul. T. Kościuszki w Prochowicach. W związku z realizacją 
powyższego zadania dokonuje się zmian polegających na zmniejszeniu wydatków w rozdz. 90004 
par. 4300; 

 zwiększa się wydatki w kwocie 4 100,00 zł (r. 70005) na dokonanie opłaty od pozwu w celu 
wyegzekwowania zapłaty należności czynszowych. W celu realizacji zadania przenosi się środki z 
r. 90004 (cięcia pielęgnacyjne drzew). 

 
 

       Szczegółowe zmiany w planie dochodów, wydatków oraz zadań inwestycyjnych przedstawiono w 

załącznikach nr 1, 2 i 3 do uchwały. W związku z wprowadzonymi zmianami niniejszą uchwałą, 

aktualizuje się również załączniki do uchwały budżetowej nr 6 „Plan dochodów z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i plan wydatków na pokrycie  kosztów  funkcjonowania  

systemu  gospodarowania  odpadami  komunalnymi  na 2021 r. i nr 10 „ Dotacje udzielone z bużetu 

Gminy w roku 2021 dla jednostek sektora finansów  publicznych  i dotacje  dla jednostek   spoza 

sektora finansów „. 

       W dyskusji  głos zabrali : 

        Radna Renata Moroz w przedłożonym  projekcie uchwały  zaproponowano  zmiany polegające na 

pokrycie zobowiązań gminy  związanych  z funkcjonowaniem systemu gospodarowania  odpadami. 

Zobowiązania gminy są bardzo ważne. Pokrycie tych zobowiązań   zaproponowano  między innymi  

poprzez zmniejszenie planu finansowego dla SP nr 1 w kwocie 10 300 zł.  Zaoszczędzone środki w 

rozdziale 80146  pierwotnie miały być wykorzystane na dokształcanie nauczycieli. W trakcie roku  

nauczyciele  SP nr 1 mieli przyobiecane przez  Dyrektora szkoły  , że jeżeli  zaoszczędzimy   środki  w 

tym rozdziale to pod  koniec roku   pokój nauczycielski  zostanie doposażony w nowy komputer i 

drukarkę  z którego będą mogli korzystać   wszyscy nauczycieli.  Nauczycieli cieszyli się  z tego faktu. 

       Pani Dyrektor w trakcie roku   starała  się wydatkować  środki przyznane dla placówki w sposób 

gospodarny . W trakcie roku nie występowała o dodatkowe środki  finansowe. W nowym roku 

szkolnym, nauczyciele nie rozpoczęli  studiów  zaocznych  mając na uwadze ,że zaoszczędzone środki 

wykorzystane zostaną na zakup sprzętu komputerowego .  Między  czasie pojawiła  się  informacja o 

tym , że zaoszczędzone środki finansowe  mają  być zabrane na inny cel .Co wywołało wśród 

nauczycieli  niezadowolenie .  Oczywiście  Pani  radna rozumie  potrzeby gminy , ale  pytała czy 

istniałaby możliwość  pozostawienia tej kwoty  dla SP nr 1. 

 

        Burmistrz MIG Alicja Sielicka    środki finansowe przekazywane dla szkół  są środkami publicznymi  i 

gmina ma prawo do ich dysponowania. Do tut. Urzędy wpłynęło pismo od Dyrektor SP nr 1 w 

Prochowicach  o przesunięcie środków z dokształcania nauczycieli na zakup komputera .Pomimo iż    

dwa dni wcześniej  Pani Skarbnik zwróciła się do wszystkich jednostek samorządowych o analizę 

planów finansowych pod kątem ewentualnych oszczędności  i  ich zwrotu na pokrycie zobowiązań 

gminy, gdyż znaleźliśmy się  w trudnej sytuacji finansowej .  Staraliśmy wygospodarować środki z 

każdej  jednostki samorządowej . W powyższej sprawie osobiście  Pani Burmistrz  rozmawiała z  Panią 

dyrektor   tłumacząc   naszą potrzebę oraz , że postaramy się  kupić  sprzęt  dla SP  1, ale w 

późniejszym terminie.  Jest  koniec  roku i musimy zabezpieczyć środki  na gospodarowanie 



odpadami. Ale pojawi  się moment , że  oddamy  chwilowo pożyczone  środki finansowe.  Pani 

Burmistrz  apelowała  o   zrozumienie trudnej sytuacji  i  trochę ludzkiej życzliwości. Informacyjnie 

Pani Burmistrz  w  swej wypowiedzi   poinformowała, że  reaguje na każde potrzeby placówek 

oświatowych ,   ze środków budżetowych  prowadzone są prace inwestycyjne , które zmieniają  

warunki pracy  dla dzieci i nauczycieli . Dlatego też prosi o zrozumienie   zaistniałej  sytuacji.  

      

       Radny Maciej Gnitecki   poinformował, że jako   pracownik SP nr 1   niejako reprezentuje  swoją   

placówkę , kolegów i koleżanki , którzy    są niezadowolenie  z   faktu   zabrania środków dla SP nr 1 .   

Pan radny pytał czy inne placówki  nie powinny   również  partycypować w tych kosztach . 

 

       Radna Renata  Moroz  poinformowała, że   radnym zarzuca się , że w SP nr 2   wyposażenie pokoju   

nauczycielskiego , czy też gabinetu dyrektorskiego  jest  na wysokim  poziomie , znacznie lepszym   

aniżeli  w  naszej placówce .  W trakcie roku    występują    sytuacje   prośby o zwiększenie  planu 

finansowego  na    różne cele  w tym   na wynagrodzenie  , co jest pozytywnie    przez  nas radnych 

akceptowane  Dlatego też Pani radna prosiła  o zrozumienie  sytuacji  grona nauczycielskiego SP nr 1 

w Prochowicach .  

 

       Pani Burmistrz Alicja Sielicka  wyjaśniła, że   Dyrektor SP nr 2   z  własnej   inicjatywy podejmuje 

działania , pozyskuje  sponsorów na  remont czy  doposażenie gabinetów .  Jednocześnie  

poinformowała,  że nigdy nie brakowało środków na wynagrodzenia dla nauczycieli . Prosiła  o 

zrozumienie   zaistniałej   trudnej  sytuacji  a    środki  zostaną  zwrócone dla SP nr 1   gdy pojawią się 

tylko  takie  możliwości.  

 

       Radna  Renata Moroz  stwierdziła, że skoro Pani Burmistrz  obiecuje , że w późniejszym czasie  odda 

środki  dla  SP nr 1 na  zakup  sprzętu komputerowego , to będzie głosowała  za uchwałą.  

 

       Skarbnik MIG Agnieszka  Bryja poinformowała , że w roku  bieżącym gmina Prochowice  do 

gospodarki odpadami  musi dopłacić kwotę 1 359 000 zł.  Dlatego też musieliśmy podjąć bardzo  

trudną decyzję czy  uregulować zaciągnięte zobowiązania czy też kupić sprzęt komputerowy  .  

Powyższe było  konieczne do spięcia tego rocznego budżetu. 

        Burmistrz MIG Alicja Sielicka sytuacja finansowa gminy jest trudna, dlatego też w celu spięcia 

budżetu  podjęto   wiele  działań    w tym windykację  należności należnych gminie.   Nie chcemy 

skrzywdzić   żadnej  szkoły .   Pani Burmistrz wyraziła nadzieję , że jeszcze w tym roku być może uda 

się zwrócić  środki dla SP nr 1. 

  

       Radny Maciej Gnitecki – rozumiemy, że na te chwilę nie ma środków na wszystko , dyrektorzy  przed 

wydaniem   posiadanych środków  bardzo dokładnie  analizują  każdy   wydatek .  Ale nie może być 

tak ,że nauczyciele  do   pracy wykorzystują własny sprzęt gdyż jest to niezgodne  z obowiązującymi 

przepisami .  Wyposażenie   pokoju nauczycielskiego  w  sprzęt komputerowy    w dzisiejszej dobie  

jest  konieczne. 

 



       Pani Burmistrz  Alicja Sielicka – jeden komputer nie zmieni jakości pracy szkoły. W ubiegłym roku  

placówka wyposażona została w kilka  komputerów. W przyszłym roku będzie nowy projekt   gdzie 

będzie możliwość zakupu  kolejnego sprzętu.  Reasumując Pani Burmistrz stwierdziła, że gdyby 

wiedziała czy powyższa sprawa wywoła  tyle zamieszania ,  brak   zrozumienia    próbowałaby 

poszukać  innego rozwiązania. 

 

       Przewodnicząca Rady Maria Maćkowiak – dyrektorzy oszczędnie gospodarują  przyznanymi 

środkami. Z ich punktu widzenia  dzisiejsza  decyzja  może być   potraktowana jako  zabranie 

środków.  My jako Rada musimy  popatrzeć   szerzej  , taka jest  nasza rola .Osobiście  jestem całym 

sercem  za  doposażeniem  szkoły w sprzęt  komputerowy , który służyłby  nauczycielom. Pani 

Burmistrz obiecała  ,że zwróci  środki  . Tym bardziej , że   w przeszłości  występowały  sytuacje , że   

dyrektorzy przesuwali   zaoszczędzone przez siebie    środki  na inne ważne   cele. Stąd taka reakcja. 

 

        Skarbnik  MIG Agnieszka Bryja   informacyjnie podała , że MG Biblioteka i SP w Dąbiu również zwrócą  

zaoszczędzone środki . 
 
Przewodnicząca  Rady dla formalności  zapytała  o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  

uchwały.  Wobec ich braku postawiła projekt uchwały pod głosowanie . 

Wyniki   głosowania  

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  imiennego  jednogłośnie Rada Miasta i Gminy 
Prochowice podjęła  uchwałę nr XLVII/235 / 2021  w sprawie  zmian  w budżecie miasta i gminy 
Prochowice na 2021 r. , która stanowi załącznik do protokołu wraz z  imiennym  wykazem  
głosowania. 
 

Pkt  4)  Zakończenie    sesji  . 

W  związku  z  wyczerpaniem porządku obrad  sesji   Przewodnicząca  Rady  podziękowała   wszystkim 

za  aktywne  uczestnictwo  i   zamknęła  obrady  sesji .  

Na  tym protokół  zakończono. 

Protokołowała:                                                                                     Przewodniczyła : 

Jolanta   Szpularz                                                                                 Maria  Maćkowiak 



 


